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ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ Νο 93 
 ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
Πρακτικά:       93ο  ∆.Σ.  ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
Ηµεροµηνία: 16.07.2012 
Τόπος:             Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ. ∆ηµητρίου, Αγ. ∆ηµήτριος 
 
ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  
 

1. ΖΑΧΑΡΙΟΥ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ  

2. ΣΑΡΡΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 

3. ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

4. ΧΡΗΣΤΙ∆ΗΣ ΧΑΡΗΣ 

5. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ (µε εξουσιοδότηση στον κ. Σαρρή) 

6. ΑΝΕΜΟ∆ΟΥΡΑΣ ΓΙΩΡΓΟΣ (µε εξουσιοδότηση στον κ. Ζαχαρίου) 

7. ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ(µε εξουσιοδότηση στον κ. Χρηστίδη) 

 
Παρευρέθησαν  ο κ. Σ. Ψωµάς, ο νοµικός σύµβουλος κ. Ν. Ταβουλάρης και τα µέλη κ. Α. 
Πολυχρονόπουλος (Βιοσάρ), κα Σ. Σαρρή (Ecosun), κ. Χ. Φίλανδρος (Refusol), κ. Σ. 
Αντέλλης (Suntech), κ. Γ. Ροµπόλης (Sunpower), κ. A. Αθανασίου (Krannich), κ. Η. 
Μοναχολιά (Exel), κ. ∆. Βαρλάµης (Fluitecnik) και η κ. Α. Κεκάτου (Sunlight). 
 
 
1. Θέµατα ηµερήσιας διάταξης 
 
Α.  Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 

 
∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Κωδικοποίηση νοµοθεσίας φωτοβολταϊκών/εξέλιξη – εισήγηση Α. 
Ζαχαρίου 

 
2ο Θέµα: Οργάνωση ηµερίδας ΣΕΦ/εξέλιξη – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 

 
Γ.      Νέα θέµατα 
 

 1ο Θέµα: Επένδυση µέρους του αποθεµατικού  – εισήγηση Π. Σαρρής 
  

2ο Θέµα: Τροποποίηση του κανονισµού λειτουργίας του ∆Σ – εισήγηση Π. 
Σαρρής 
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 2.  Ενηµέρωση για πρόσφατα γεγονότα. 
 
 Ο κ. Ψωµάς ενηµέρωσε για την πορεία της αγοράς και συγκεκριµένα για τους 

γρήγορους ρυθµούς µε τους οποίους κινείται η αγορά το 2012, επιτείνοντας τα 
προβλήµατα ρευστότητας του ΛΑΓΗΕ. Η εκτίµηση είναι ότι οι αποζηµιώσεις για τα 
φωτοβολταϊκά θα είναι φέτος διπλάσιες από ότι για όλες τις άλλες ΑΠΕ µαζί. 
Παράλληλα, έκανε αναφορά στις δραστικές περικοπές των ενισχύσεων σε όλες σχεδόν 
τις χώρες και στη στροφή διαφόρων χωρών σε µοντέλα ανάπτυξης χωρίς εγγυηµένες 
τιµές πώλησης. 

 
 Ο κ. Ζαχαρίου ενηµέρωσε για τη συνάντηση που είχε ο ίδιος και ο κ. Σαρρής, την 

Παρασκευή 13.7.2012, στον ΛΑΓΗΕ µε τον πρόεδρο και ∆ιευθύνοντα Σύµβουλο, κ. 
Αντωνόπουλο. Η κατάσταση του ΛΑΓΗΕ θα µπορούσε να χαρακτηριστεί ως 
δραµατική. Τα στοιχεία που παρουσίασε ο κ. Αντωνόπουλος δείχνουν ότι ο ΛΑΓΗΕ 
κάθε µήνα αυξάνει το έλλειµµά του κατά περίπου 25 εκ. €. Το συνολικό του έλλειµµα 
είναι κοντά στα 280 εκ. €. Υπάρχουν 2,8 GW συµβολαιοποιηµένα  
(συµπεριλαµβάνονται τα λειτουργούντα) έργα φωτοβολταϊκών, εκ των οποίων πάνω 
από το 30% είναι µε ταρίφα 0,37 €/kWh. 

 
 Επίσης, ενηµέρωσε για τη συνάντηση µε τον αντιπρόεδρο της ΡΑΕ κ. Ραχιώτη στις 

16.7.2012. Από τον ΣΕΦ ήταν παρόντες οι κ. Ζαχαρίου και Σαρρής. Η ΡΑΕ έχει γνώση 
του προβλήµατος ρευστότητας και ετοιµάζει ήδη εισήγηση στη νέα ηγεσία του 
ΥΠΕΚΑ προκειµένου να αµβλυνθεί το πρόβληµα.  Στη ΡΑΕ υπάρχουν διάφορες 
φωνές και η πλειοψηφία αυτών είναι υπέρ δραστικών και άµεσων µέτρων για τη 
βελτίωση της ρευστότητας. Ενδεικτικά µέτρα στα οποία αναφέρθηκε και ο κ. Ραχιώτης 
είναι µείωση στις ταρίφες, έκτακτη φορολόγηση στα κέρδη λειτουργούντων έργων και 
ιδιαίτερα εκείνων που έχουν πάρει αναπτυξιακό, αναστολή αδειοδοτικής διαδικασίας 
και τριπλασιασµό του ειδικού τέλους ΕΤΜΕΑΡ. 

  
 Ο κ. Σαρρής παίρνοντας το λόγο επισήµανε ότι η κατάσταση είναι ιδιαίτερα σοβαρή, 

υπάρχει ένα ενιαίο µέτωπο εναντίον των φωτοβολταϊκών που πρέπει να αντιµετωπιστεί 
άµεσα. Είναι πολύ σηµαντικό να αναθεωρηθεί ο εθνικός στόχος, για να υπάρχει αγορά, 
µιας και όπως δείχνουν τα πράγµατα έως το τέλος του έτους θα έχει επιτευχθεί ήδη ο 
στόχος για το 2014. Με βάση την υφιστάµενη νοµοθεσία αυτό σηµαίνει διακοπή της 
αδειοδοτικής διαδικασίας 

 
 Μετά από εκτενή συζήτηση µε τα µέλη, συµφωνήθηκε εντός 48ωρου να κατατεθούν 

γραπτώς προτάσεις από όσους το επιθυµούν. Στη συνέχεια τα παρόντα µέλη 
τοποθετήθηκαν για την κατάσταση της αγοράς και για τα µέτρα που θα πρέπει να 
προταθούν από το Σύνδεσµο. 

 
 Ο κ. Πολυχρονόπουλος είπε ότι µπορούν να µειωθούν οι ταρίφες για τους 

νεοεισερχόµενους και να συζητηθεί µείωση του 18µηνου κλειδώµατος της ταρίφας, 
αλλά δεν πρέπει να πειραχτούν οι υπάρχουσες συµβάσεις γιατί θα δηµιουργηθεί 
δυσπιστία στους επενδυτές. Οτιδήποτε αναδροµικό θα επηρεάσει το επενδυτικό 
περιβάλλον. Με τον κ. Πολυχρονόπουλο συµφώνησε και ο κ. Αντέλλης προσθέτοντας 
ότι στην όποια διαπραγµάτευση θα πρέπει να ζητήσει ο ΣΕΦ ανταποδοτικά για την 
αγορά. Τα υπόλοιπα παρόντα µέλη, αναγνωρίζοντας την οριακή κατάσταση στην 
οποία έχει περιέλθει ο ΛΑΓΗΕ και εκτιµώντας ότι µπορεί να υπάρξει πάγωµα της 
αγοράς, συµφώνησαν στη µείωση ταριφών, και δεν είχαν αντίρρηση ακόµη και για 
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κάποιες εύλογες αναδροµικές ρυθµίσεις σε περιπτώσεις που κάτι τέτοιο δε θίγει τη 
βιωσιµότητα και κερδοφορία των επενδύσεων, µε απώτερο στόχο να εξασφαλιστεί η 
βιωσιµότητα της αγοράς (τουλάχιστον διατήρηση του σηµερινού όγκου 
εγκαταστάσεων της τάξεως των 500MWp / χρόνο) και των εταιριών του Συνδέσµου.  

  
  
3.  Ενηµέρωση της σηµαντικότερης εισερχόµενης και εξερχόµενης αλληλογραφίας. 
 

-  Τα εισερχόµενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι: 
 

1. Αρ.Πρ.659/03.07.2012 E-mail/επιστολή προς όλους τους συνδέσµους / φορείς 
ΑΠΕ από την Greenpeace µε θέµα «Η ισχύς εν τη ενώσει». 
2.  Αρ.Πρ.660/05.07.2012 Επιστολή από το δικηγορικό γραφείο Μιχελή-
Στρογγυλάκη-Reinchardt µε θέµα «Προσφορά για την παροχή υπηρεσιών κωδικοποίησης 
της νοµοθεσίας». 
3. Αρ.Πρ.661/09.07.2012 Επιστολή από το δικηγορικό γραφείο Παπαγιαννάκης-
Μικρουλέας µε θέµα «Προσφορά για την παροχή υπηρεσιών κωδικοποίησης της 
νοµοθεσίας». 
4. Αρ.Πρ.662/16.07.2012 Eπιστολή από τη δικηγόρο κα ∆ακορώνια Ευγενία µε θέµα 
«Προσφορά για την παροχή υπηρεσιών κωδικοποίησης της νοµοθεσίας». 
 
- Τα εξερχόµενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι: 
 
1. Αρ. Πρ. 522/03.07.2012 Πρόσκληση σύγκλησης επαναληπτικής έκτακτης Γενικής 
Συνέλευσης σε όλα τα τακτικά µέλη του ΣΕΦ. 
2. Αρ. Πρ. 523/09.07.2012 Επιστολή στη ΡΑΕ για τη δηµόσια διαβούλευση για το 
καθορισµό διαδικασίας παροχής πρόσβασης στα δίκτυα ηλεκτρικής ενέργειας σε 
µονάδες παραγωγής ΑΠΕ µικρής ισχύος. 
3. Αρ.Πρ. 524/10.07.2012 Πρόσκληση σύγκλησης 2ης επαναληπτικής έκτακτης 
Γενικής Συνέλευσης σε όλα τα τακτικά µέλη του ΣΕΦ. 
 

 
4. Ενηµέρωση από τον Ταµία της ταµιακής κατάστασης του ΣΕΦ / συνδροµές µελών 

 / διαγραφή µελών για οφειλή συνδροµής. 
 

α. Το ταµείο του ΣΕΦ (στην Alpha Bank) σήµερα 16.07.2012 είναι 100.084,01 
€,  στην Πειραιώς 90.000 € σε προθεσµιακό λογαριασµό και 6.580 € ανοιχτά 
και στην Εθνική 90.000€ σε προθεσµιακό λογαριασµό και 6.260 € ανοιχτά. 
΄Ητοι σύνολο ταµείου ΣΕΦ: 292.924, 01 €. 
β. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς τρίτους, που εγκρίνονται οµόφωνα από το ∆Σ  
είναι: 0 € 
γ. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς το συµβαλλόµενο  προσωπικό είναι: 0 €  . 
δ. Εισπράξεις από το προηγούµενο ∆.Σ.02.07.12: 1.000 € (1 τακτικό  µέλος) 
ε. Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές των τακτικών και αρωγών µελών είναι 23.000.  
στ. Άλλα έσοδα του ΣΕΦ 0 € 
 

 
5. Έναρξη συζήτησης επί των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης 
 

 Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 
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∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Κωδικοποίηση νοµοθεσίας φωτοβολταϊκών/εξέλιξη – εισήγηση Α. 
Ζαχαρίου 

 
Ο κ. Ζαχαρίου παρουσίασε τις 4 προσφορές από δικηγορικά γραφεία τις οποίες 
έλαβε  και λαµβάνοντας υπόψη την εµπειρία, το κόστος και φυσικά τις παρεχόµενες 
υπηρεσίες, το ∆Σ οµόφωνα αποφάσισε να γίνει ανάθεση του έργου στο δικηγορικό 
γραφείο «Μιχελής – Στρογγυλάκη – Reinchardt». Το συνολικό κόστος της 
κωδικοποίησης της νοµοθεσίας και της ανανέωσης αυτής για τα επόµενα 2 χρόνια 
από την ανάθεση είναι 6.000 € πλέον ΦΠΑ. 
 
2ο Θέµα: Οργάνωση ηµερίδας ΣΕΦ/εξέλιξη – εισήγηση Σ. Καπέλλος 
 
Ο κ. Καπέλλος παρουσίασε την ανανεωµένη προσφορά της εταιρίας Foresight για 
την οργάνωση της ηµερίδας του συνδέσµου. Χώρος που επιλέχθηκε και 
συµφωνήθηκε οµόφωνα είναι η Αθηναϊδα και η ηµεροµηνία που το ∆Σ αποφάσισε 
να πραγµατοποιηθεί είναι η 16 Οκτωβρίου 2012. 

 
Γ.      Νέα θέµατα 
 

 1ο Θέµα: Επένδυση µέρους του αποθεµατικού  – εισήγηση Π. Σαρρής 
  

Αναφορικά µε το αποθεµατικό του Συνδέσµου, ο κ. Σαρρής πρότεινε την επένδυση 
µέρους αυτού και συγκεκριµένα την αγορά γραφείου για τον ΣΕΦ. Μετά από 
συζήτηση το ∆Σ αποφάσισε να διερευνηθεί η αγορά ακινήτου και µε προτάσεις πιο 
συγκεκριµένες να ξανασυζητηθεί το θέµα σε επόµενο ∆Σ. Τις προσφορές θα 
αναλάβει να φέρει, εφόσον συµφωνήσει, ο κ. Σακκάς. 

  

2ο Θέµα: Τροποποίηση του κανονισµού λειτουργίας του ∆Σ – εισήγηση Π. 
Σαρρής 

  
 Σχετικά µε το κανονισµό λειτουργίας του ∆Σ ο κ. Σαρρής πρότεινε να µη τίθεται  

θέµα στην ηµερήσια διάταξη αν δε συνοδεύεται από σύντοµη γραπτή  εισήγηση από 
το µέλος που θέτει το θέµα. Οι εισηγήσεις θα περιλαµβάνονται και στην ατζέντα που 
αποστέλλεται στα µέλη του ΣΕΦ προς ενηµέρωσή τους.  Το ∆Σ συµφώνησε 
οµόφωνα σε αυτό. 

 
  

6. Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 
Η επόµενη τακτική συνεδρίαση του ∆.Σ., θα πραγµατοποιηθεί τη Τετάρτη  29 Αυγούστου 
2012 και ώρα 17:30 στα γραφεία του συνδέσµου Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ .∆ηµητρίου, 
Αγ. ∆ηµήτριο, στο 2ο όροφο.   
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Μη υπάρχοντος άλλου θέµατος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το παρόν Πρακτικό. 
 

 
 

ΑΘΗΝΑ,  16.07.2012 
 
 
 

Ο Πρόεδρος  Ζαχαρίου Αλέξανδρος  
 
Ο Αντιπρόεδρος    Σαρρής Παναγιώτης  
 
Ο Γραµµατέας   Καπέλλος Σωτήρης   
 
Ο Ταµίας    Χρηστίδης Χάρης   
 
Ο Αναπληρωτής Γραµµατέας Σακκάς Θανάσης   

(µε εξουσιοδότηση στον κ. Χ. Χρηστίδη) 
 
Ο Αναπληρωτής Ταµίας  Ανεµοδουράς Γιώργος  

        (µε εξουσιοδότηση στον κ. Α. Ζαχαρίου) 
 

Μέλος     Κυριακίδης ∆ηµήτρης 
(µε εξουσιοδότηση στον κ. Π. Σαρρή) 

  


